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Предмет:Информација о реализацији иницијатива одборника 

   

  Достављамо одговоре на иницијативе одборника поднесене на 

Двадесетпрвој редовној сједници Скупштине Општине Фоча, која је одржана 6. 

априла 2023. године. 
 

На Двадесетпрвојредовној сједници Скупштине Општине Фоча, која је 
одржана 6. априла 2023. године, у оквиру предвиђене тачке дневног реда: 
Иницијативе одборника, нове иницијативе дали су одборници: Крсто Ивановић, 
Мирослав Матовић и Бранка Драгичевић. 

 

Крсто  Ивановић је дао двије иницијативе. 
1. Он је предложио да се на билбордима Општине Фоча истакну фотографије 

ученика који остваре запажене резултате на такмичењима. 
 

Одговор : Одјељење за привреду и друштвене дјелатности 

 

Општина Фоча подржава успјешне ученике из нашег града. Биће урађени 
критеријуми, који млади успјешни ученици треба да се нађу на билбордима. 

2.  Он је предложио да се на билбордима Општине Фоча истакне фотографија 
Верице Михајловић, која је освојила прво мјесто на такмичењу за Мис БиХ. 

 

Одговор : Одјељење за просторно уређење и стамбено-комуналне послове 

 

Предметна иницијатива је реализована Млада суграђанка, Верица 
Михајловић која се такмичи за МИС Свијета, већ има билборд на улазу у 
Фочу. Општина Фоча поносна је на успјех суграђанке Верице Михајловић. 

Мирослав  Матовић је предложио да се покрене Закон о сукобу интереса, 
почев од Скупштине Општине према републичком нивоу. 

 

Одговор : Секретар СО Фоча 

Иницијатива није баш најјасније постављена. 
Због сродности са иницијативом која је наведена на наредној сједници 

Скупштине, може се дати јединствен одговор, као у одговору под редним бројем 2. 
2. Питање постојања сукоба интереса утврђује се у посебном поступку, који 
спроводи Републичка комисија за утврђивање сукоба интереса у органима власти 
Републике Српске, у складу са Законом о спречавању сукоба интереса у органима 
власти Републике Српске („Службени гласник Републике Српске“, бр. 73/08 и 
52/14). 



Сукоб интереса покреће се на иницијативу физичког или правног лица, која 
се оцијени основаном, о чему Републичка комисија доноси одлуку.  

Сваки предмет сукоба интереса добија свој број, након чега Републичка 
комисија спроводи поступак, прибавља доказе и утврђује стварно чињенично стање. 

У сваком случају, не постоји могућност паушалног и уопштеног утврђивања 
сукоба интереса, већ свака иницијатива мора бити јасно дефинисана према лицу за 
које се сматра да је у сукобу интереса, са навођењем доказа и одговарајућим 
образложењем. То се односи на сва лица, функционере Општине Фоча и изабране 
представнике, који су дужни да воде рачуна да се не доведу у позицију сукоба 
интереса, као и на заинтересована лица која сматрају да одређена лица обављају 
неспојиве функције. 

На нивоу органа и функционера Општине Фоча може се говорити о 
функционерима и изабраним представницима у извршној власти Општине Фоча. 

Скупштина Општине Фоча није законодавни, већ представнички орган, тако 
да се функционери и изабрани представници у законодавној власти односе на више 
нивое власти (Република Српска, Федерација Босне и Херцеговине, кантони у 
Федерацији Босне и Херцеговине, Парламентарна скупштина Босне и Херцеговине). 
 

Бранка  Драгичевић  
Онa је поновила иницијативу према Одјељењу за просторно уређење и 

стамбено-комуналне послове да се поставе канте за отпатке на платоу између зграде 
„Лепа Брена“ и нових зграда, гдје има доста дјеце, уз коментар да је ова иницијатива 
непотребно упућена према КП „Комуналац“, јер постављање канти одређује ово 
одјељење. 
 

Одговор : Одјељење за просторно уређење и стамбено-комуналне послове 

КП „Комуналац“а.д. Фоча је, на захтјев Одјељења за просторно уређење и 
стамбено-комуналне послове, извршило постављање канти за отпатке на наведеној 
адреси. 
 

Одговори на одборничке иницијативе  поднесене на Двадесетдругој сједници 
Скупштине Општине Фоча, која је одржана 26. априла 2023. године 

 

На Двадесетдругој редовној сједници Скупштине Општине Фоча, која је 
одржана 26. априла2023. године, у оквиру предвиђене тачке дневног реда: 
Иницијативе одборника, нове иницијативе дали су одборници:Мирослав 

Матовић,Татјана Шифорија, Крсто Ивановић, Милош Милић и Душан Бодирога. 
 

Мирослав Матовић на адресу предсједника Скупштине упутио иницијативу 
којом захтијева да се покрене утврђивање сукоба интереса за све изабране 
функционере у извршној и законодавној власти.  

У образложењу иницијативе је наведено да смо свједоци да су многи у 
сукобу, почев од начелника одјељења па до одборника, као и да више њих 
истовремено обављају функције које су неспојиве.   

 

Одговор : Секретар СО Фоча 

Питање постојања сукоба интереса утврђује се у посебном поступку, који 
спроводи Републичка комисија за утврђивање сукоба интереса у органима власти 
Републике Српске, у складу са Законом о спречавању сукоба интереса у органима 
власти Републике Српске („Службени гласник Републике Српске“, бр. 73/08 и 
52/14). 

Сукоб интереса покреће се на иницијативу физичког или правног лица, која 
се оцијени основаном, о чему Републичка комисија доноси одлуку.  



Сваки предмет сукоба интереса добија свој број, након чега Републичка 
комисија спроводи поступак, прибавља доказе и утврђује стварно чињенично стање. 

У сваком случају, не постоји могућност паушалног и уопштеног утврђивања 
сукоба интереса, већ свака иницијатива мора бити јасно дефинисана према лицу за 
које се сматра да је у сукобу интереса, са навођењем доказа и одговарајућим 
образложењем. То се односи на сва лица, функционере Општине Фоча и изабране 
представнике, који су дужни да воде рачуна да се не доведу у позицију сукоба 
интереса, као и на заинтересована лица која сматрају да одређена лица обављају 
неспојиве функције. 

На нивоу органа и функционера Општине Фоча може се говорити о 
функционерима и изабраним представницима у извршној власти Општине Фоча. 

Скупштина Општине Фоча није законодавни, већ представнички орган, тако 
да се функционери и изабрани представници у законодавној власти односе на више 
нивое власти (Република Српска, Федерација Босне и Херцеговине, кантони у 
Федерацији Босне и Херцеговине, Парламентарна скупштина Босне и Херцеговине). 

 

Татјана  Шифорија је дала иницијативу везано за обезбјеђење адекватног 
простора за рад Основне музичке школе Фоча. 

У образложењу иницијативе је наведено да Јавна установа Основна музичка 
школа Фоча има 187 ученика, девет наставника и пет одсјека: клавир, хармоника, 
гитара, виолина и соло пјевање. Ова установа тренутно располаже са три просторије 
за индивидуалну наставу и једном просторијом за групну наставу. Због мањка 
простора, настава се одвија у зборници и канцеларији секретара у поподневним 
часовима. Овој школи повремено уступа учионицу ОШ „Свети Сава“, али под 
условом да је слободна. Услови за рад Основне музичке школе су веома тешки, па је 
неопходно помоћи овој школи у рјешавању проблема. 

Она је истакла да су ученици Основне музичке школе на 29. републичком 
такмичењу у Бањој Луци освојили двије прве награде, клавирски дуо - Лана 
Танасковић и Софија Минић и соло пјевање Софија Минић, а двије награде су 
добили: Сорак Ирина, гитара и Аница Милетић, клавир.  

Ученици ове школе се спремају за међународно такмичење„Акордеон“ у 
Сарајеву и „Гитар-фест“. 

 

Одговор : Одјељење за привреду и друштвене дјелатности 

 

 Руководство општине Фоча обавиће  састанке са ЈУ Основна музичка школа и 
заједничким договором  доћи до рјешења адекватног простора за рад Установе. 
Општина Фоча подржава све успјешне ученике нашег града па самим тим и    

успјешне ученике ЈУ Основна музичка школа Фоча. 
 

 

Крсто Ивановић је дао иницијативу да се убудуће размишља о изградњи 
подземних контејнера. 

У образложењу иницијативе је наведено да подземни контејнери постоје у 
већини градова у Србији, а Бања Лука је почела са тим контејнерим. Ови контејнери 
су јефтинији, хигијенски оправданији, имају већи капацитет за скупљање отпада, 
много су лакши за пражњење, не пуштају непријатне мирисе и естетски се боље 
уклапају у простор. 

 

 

 

 

 

Одговор : Одјељење за просторно уређење и стамбено-комуналне послове 



Општина Фоча ће у неком наредном периоду,уколико то и финансијски 
услови буду дозвољавали, размишљати да на локацијама на којима технички буде 
изводљиво изврши постављање подземних контејнера. 
 

Милош  Милић је истакао да на неколико посљедњих сједница Комисије за 
буџет и финансије није био присутан одборник Изет Спахић, члан ове комисије, који 
је на једној од претходних сједница Скупштине најавио да неће учествовати у раду 
ове комисије. 

Он је предложио да се са овим одборником обави разговор и види да ли он 
има намјеру да учествује у раду Комисије за буџет и финансије, па ако нема ту 
намјеру, да се ова комисија попуни у пуном саставу и омогући њен рад. 

 

Одговор : Скупштина Општине Фоча: Секретар СО Фоча 

У члану 59. Пословника Скупштине Општине Фоча („Службени гласник 
Општине Фоча“, број 14/17) наведени су основи за разрјешење чланова сталних 
радних тијела Скупштине, међу којима је наведено и разрјешење на лични захтјев, 
подношењем оставке.  

Најава разрјешења члана радног тијела по основу оставке мора бити наведена 
у писаној форми, која се доставља предсједнику Скупштине, односно Комисији за 
избор и именовање, у даљу процедуру, која би утврдила приједлог за разрјешење по 
предметном основу, као и приједлог за избор новог члана сталног радног тијела на 
предметну позицију. 

Секретар Скупштине је са овим чињеницама упознао одборника Изета 
Спахића, који је на једној од претходних сједница Скупштине најавио да неће 
учествовати у раду сталних радних тијела чији је члан.  

Писани захтјев за разрјешење дужности члана сталног радног тијела није 
достављен предсједнику Скупштине ни секретару Скупштине. 

У члану 59. став 2. Пословника Скупштине Општине Фоча предвиђено је да 
поступак за разрјешење члана радног тијела може покренути и радно тијело, 
предсједник радног тијела и предсједник Скупштине. 

У сваком случају, не треба дозволити да неучествовање члана радног тијела 
утиче на постојање кворума за одржавање сједнице и нормалан рад радног тијела. 

 

Душан  Бодирога је првобитни приједлог закључка Клуба одборника Српске 
демократске странке дефинисао као иницијативу да Општина Фоча пошаље захтјев 
Министарству саобраћаја и веза Републике Српске којим ће тражити да ово 
министарство наложи Полицијској управи Фоча - Саобраћајној полицији да 
обезбиједи патролу која ће свакодневно вршити контролу осовинског оптерећења 
камиона који превозе шумску грађу са платоа Заврши (Заваит, Челебићи и 
Мештревац). 

Он је тражио да Општина Фоча предузме све радње како би се обуставио 
незаконити утовар и складиштење трупаца на регионалном путу: Фоча - Челебићи. 

Он је замолио да се ова иницијатива реализује до наредне сједнице 
Скупштине, чиме сби се спријечило даље оштећење овог регионалног пута. 
 

Одговор : Ј.П. „Путеви Република Српске“ д.о.о. Бања Лука 

Обавјештавамо Вас да на поменутом регионалном путу из техничких ралога 
не постоје услови за контролу осовинског оптерећења. 
У већој дужини пута коловозни застор је макадамски и то у дужини 33,5 км од 
укупно 43,5 км, а остали дио пута, почетак дионице од Драгочаве, у дужини од 10 км 
је асфалтиран у ширини коловоза од 3,0 м до 3,80 м, али без асфалтних равни и 
довољно дугих проширења на којима би се могла обављати контрола осовинског 
оптерећења. 



Евентуална контрола могла би се изводити на другим путним правцимаса 
упућивањем и преусмјеравањем возила на исте, али у том случају наведене 
активности и план вагања зависи од полиције.  
 

Одговори на одборничке иницијативе  поднесене на Двадесеттрећој редовној 
сједници Скупштине Општине Фоча, која је одржана 1. јуна 2023. године 

 

На Двадесеттрећој редовној сједници Скупштине Општине Фоча, која је 
одржана 1. јуна 2023. године, у оквиру предвиђене тачке дневног реда: Иницијативе 
одборника, нове иницијативе дали су одборници: Татјана Шифорија, Крсто 
Ивановић и Бранка Драгичевић. 
 

Татјана Шифорија  

Она је дала иницијативу да се обезбиједе два изолациона апарата за заштиту 
дисајних путева за Територијалну ватрогасно-спасилачку јединицу Фоча. 

Она је образложила да Територијална ватрогасно-спасилачка јединица Фоча 

има у посједу два предметна апарата, али за евакуацију усљед пожара, гдје је 
уочљива присутност угљен диоксида, не може функционисати са два апарата. 

 

Одговор: Територијална ватрогасно-спасилачка јединица Фоча 

 

Територијална ватрогасно-спасилачка јединица Фоча, а преко Општине Фоча, 
пријавила се на „Позив Словачке развојне агенције за додјелу малих грантова“.  На 
овај позив доставили смо два пројектна приједлога, од којих се један односи на 
набавку два „Изолациона апарата са додатком за унесрећеног“ за заштиту  дисајних 
путева, који се користе на интервенцијама, при гашењу пожара и спасавању 
угрожених  из задимљених просторија. 

 

Крсто Ивановић 

Он је дао иницијативу да се размисли о смањењу трајања дискусије 
одборника и да се уђе у поступак измјена Пословника Скупштине Општине Фоча 
којим ће се рад Скупштине учинити ефикаснијим. 

Он је сматрао да је превише да један одборник дискустује 10 минута, јер је и 
ова сједница показала да одборници тешко могу да држе концентрацију 12 сати рада 
Скупштине, а поготово када се ради о разноврсним тачкама дневног реда.  

Ако се не може ићи у том правцу, он је предложио да се ограничи број тачака 
дневног реда и да се сједнице Скупштине одржавају чешће. 

 

Одговор : Скупштина Општине Фоча: Секретар СО Фоча 

Питање рада Скупштине Општине Фоча, као и права и дужности одборника и 
других учесника на сједници Скупштине регулисано је Пословником Скупштине 
Општине Фоча („Службени гласник Општине Фоча“, број 14/17).  

Пословник обавезује на примјену, па нема дијелеме да се рад Скупштине на 
сједници не може одвијати на начин који је супротан Пословнику или није у складу 
са његовим одредбама.  

То истовремено значи да се другачији начин рада на сједници Скупштине 
може регулисати једино измјенама и допунама Пословника Скупштине. 

Ова иницијатива је у складу са чланом 177. став 2. Пословника Скупштине у 
коме су предвиђени овлашћени субјекти који могу покренути иницијативу за 
доношење општег акта (одборник), што се односи и на Пословник Скупштине. 

У члану 62. став 1. Пословника Скупштине предвиђена је надлежност 
Комисије за статутарна питања и прописе да предлаже Скупштини покретање 
поступка за промјену Пословника (тачка 9), као и да утврђује нацрт и приједлог 
Пословника (тачка 2). 



Скупштина Општине Фоча је једна од ријетких скупштина у окружењу, па 
можда и у Републици Српској, која одржава праксу да у свом програму рада за 
календарску годину планира мјесечно одржавање сједнице, према предвиђеним 
тачкама из Тематског и Нормативног дијела програма рада, док су многе скупштине 
преузеле праксу Народне скупштине Републике Српске и тематске тачке 
предвидјеле на кварталном нивоу, а сједнице одржавају према указаној потреби, у 
складу са Законом о локалној самоуправи.  

Свака редовна сједница Скупштине Општине Фоча припрема се у складу са 

Програмом рада Скупштине, а према роковима и динамици коју регулише 
Пословник Скупштине.  

Може се закључити да није основано, нити се може ићи у правцу да се 

сједнице Скупштине одржавају чешће. 
 

Бранка Драгичевић 

Она jе дала иницијативу да Општина Фоча организује курс енглеског језика. 
Она је образложила да на Заводу за запошљавање сигурно има професора 

енглеског језика који би се могли ангажовати по уговору на пар мјесеци како би 
организовали курс енглеског језика за запослене у општинским установама којим је 
то у опису послова радног мјеста и који раде са странцима и туристима. 

Овом курсу могу се придружити и заинтересовани грађани.  
Генерално гледано, у граду има већи број страних студената, а креће и 

туристичка сезона, па постоји примједба већине њих да грађани општине Фоча 
генерално лоше познају енглески језик.  

 

Одјељење за привреду и друштвене дјелатности 

 

Општина Фоча подржава овакву иницијативу, постоји потреба за додатном 
едукацијом и усавршавањем знања енглеског језика.У складу са усвојеним буџетом, 
за запослене раднике покушаћемо наћи најповољније рјешење за реализацију 
иницијативе у наредном периоду. 

 

 

Достављено: 
1.Скупштина општине 

2.Копија а/а 

 

 

 

 

 

 


